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RADO SAVIĆ, NAČELNIK OPĆINE:

LOPARE SU OPŠTINA 
POŽELJNA 

ZA ULAGANJE
Tekst Rašid Hakić

                                   Fotografi je Općina Lopare

BH BUSINESS MAGAZINE: 
Gospodine Savić, jedanastu godinu zaredom ste 

prvi čovjek općine Lopare, perioda u kojem ova lokalna 
zajednica bilježi općedruštvenu progresiju. Na čemu se 
temelje uspjesi koje ostvarujute?

R. SAVIĆ:
Rezultat je to odgovornog odnosa prema preuzetim 

obavezama  i sintezi svih raspoloživih pozitivnih i 
progresivnih snaga, koje ovom području ne nedostaju. 

Za nas koji rukovodimo opštinom ljudi su na prvom 

U proteklih desetak godina Lopare su postale 
moderna opšti na u kojoj je ljudima dostupno 
gotovo sve što i bilo kojem građaninu Evrope.
  Shvati li su da nemaju vremena čekati  da RS i 
BiH postanu dio EU, te su poodavno počeli da 
Evropu dovode na područje Majevice.
   To uspješno rade i zahvaljujući velikom broju 
ljudi koji se nalaze na takozvanom privremenom 
radu u državama zapadne Evrope, sa kojima 
općinska uprava, predvođena načelnikom 
Radom Savić, ima itekako kvalitetne odnose, 
koji mogu biti  primjer drugima. 

mjestu, a prioritet su nova radna mjesta, kao jedan od 
osnovnih preduslova ostanka mladih na ovom području. 

Ponašamo se i radimo prema pravilima i standardima 
razvijenog svijeta i rezultat nije izostao, a posvećenost 
socijalno najugroženijim kategorijama je naš prioritetan 
zadatak i obaveza. 

BH BUSINESS MAGAZINE: 
Kako biste, u najkraćem, predstavili komparaciju 

nekadašnjih privrednih prilika i sadašnjeg aktuelnog 
privrednog stanja?

R. SAVIĆ:
 Na području Lopara u prijeratnom periodu bila 

je zastupljena metalska industrija, dvoprerada i 
poljoprivreda. 

 Aktivno  su  radile  četiri  zeljoradničke zadruge i osam 
fabrika. 
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Danas, nakon teškog tranzicionog 
perioda, ponovo rade sve te fabrike, 
osim bivšeg pogona  „Dite“, koji će 
uskori biti pokrenut. 

Ponovo radi „Termal“, generator 
razvoja majevičkog kraja, jedina 
fabrika radijatora u Bosni i 
Hercegovini. 

Modernizovana je i u njenim 
prostorima posluju fabrike za 
proizvodnju radijatora, proizvodnju 
kotlova na pelet i proizvodnja peleta, 
u kojoj je zaposleno 80 radnika sa 
prosjekom plate u iznosu od 900 
KM. 

Planskim proširenjem proizvodnje 
i  popunom svih proizvodnih 

Zgrada općinske administracije

Lopare

kapaciteta bit će ukupno zaposleno 
oko 150 radnika. 

Privredni ambijent čini i moderna 
destilerija „Epoha“, prepoznatljiva 

po četiri brenda majevičke   rakije, 
te brojne druge fi rme koje uspješno 
posluju, a dinamiku privrednog 
razvoja potvrđuje i otvaranje 392  
ratna mjesta tokom protekle godine. 

Ohrabruje i činjenica da su opštinu 
Lopare posjetili brojni investitori 
iz Njemačke, zainteresovani   za 
ulaganja u oblasti metalske i mesne 
industrije, te turski privrednici, 
zainteresovani za uzgoj bikova i 
peradi. 

BH BUSINESS MAGAZINE: 
Čime ilustrujete dobru 

komunikaciju sa susjednim 
općinama?
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R. SAVIĆ: 
Saradnju sa susjednim opštinama 

ocjenjujem izuzetno korektnom i 
dobrom. 

POBOLJŠANA PUTNA INFRASTRUKTURA

BH BUSINESS MAGAZINE: 
Koliko je iznosio budžet u protekloj godini i u koje svrhe je iskorišten?

R. SAVIĆ:
 Opštinski budžet bio je uvećan za sedam posto u odnosu 

na 2017. godinu i iznosio je 5 750 hiljada KM. To nam je 
omogućilo izvršenje svih tekućih obaveza, a značajna 
sredstva investiranja su i u razvojne projekte, od kojih i putnu 
infrastrukturu. Naime, izgrađeno je 50 kilometara lokalne 
putne mreže, a ukupno 500 kilometara je u nadležnosti 
opštine, od čega je blizu polovina asfaltirana. 

Osim putne infrastrukture, u okviru Doma zdravlja, 
pokrenuli smo izgradnju Centra za rehabilitaciju u kojem će 
biti smješten Centar za mentalno zdravlje. 

Ralozovana je rekonstrukcija dječjeg vrtića, te osnovne 
škole i niza drugih, ništa manje značajnih projekata. Kada 
je u pitanju tekuća godina sa aspekta realizacije kapitalnih 
projekata, aktivnosti će pratiti trend ostvaren u prošloj 
godini. 

BH BUSINESS MAGAZINE: 
Majevičko područje pogoduje baljenju voćarstvom. Koji 

rezultati se ostvaruju u navedenoj djelatnosti?

R. SAVIĆ: 
Obzirom da je Majevica poznati šljivarski kraj, prošle godine je uspješan privrednik iz Austrije, rodom iz 

naših krajeva, na površini 50 hektara završio realizacija projekta zasada 40 000 sadnica šljive. Otkupom 
loparske Ciglane isti investitor ove godine će završiti izgradnju moderne hladnjače kapaciteta 7 000 
metara kvadratnih, što će u značajnoj mjeri doprinijeti razvojnu poljoprivrede na ovom području. 

Primjer toga je izgradnja 
odlagališta otpada sa područja pet 
opština u okruženju, a pored niza 
drugih zajedničkih projekata u planu 

je izgradnja turističkog kompleksa u 
kojem će, pored investitora, učešće 
imati opštine Kalesija i Lopare. 

U najavi je i gradnja mini fabrike 
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sira, a razvijat će se i proizvodnja 
suhomesnatih proizvoda, sve s 
ciljem stvaranja što više autentičnih 
majevičkih proizvoda i bogaćenja 
turističke  ponude.

 S tim u vezi potpisali  smo pismo 
namjere sa opštinama Teočak, 
Sapna, Čelić i Ugljevik, gdje ćemo 
zajednički raditi na promociji i razvoju 

ODLIČNA KOMUNIKACIJA SA DIJASPOROM

BH BUSINESS MAGAZINE:
 Na bh. prostoru evidentan je trend odlaska radno sposobnog stanovištva s ciljem obezbjeđenja bolje 

egzistencije. Kakvo je stanje na području općine Lopare po ovom pitanju?  

R. SAVIĆ: 
Sa područja opštine Lopare, na takozvanom privremenom rada u zemljama zapadne Evrope nalazi se 

oko pet hiljada ljudi, od čega najviše u Švajcarskoj, gdje su organizovani u Udruženje majevičana, koje 
veoma dobro funkcioniše. 

Saradnja naše opštine i dijaspore je intezivna i od početka je imala humanitarni karakter koji se ogledao 
u pomoći siromašnim porodicama, te 
stipendiranju učenika i studenata. 

Pomoć je posebno izražena nakon 
poplava i klizišta koje su prije nekoliko 
godina zadesile ovo područje, gdje 
je, uz pomoć dijaspore, izgrađeno 25 
kuća. 

Nakon toga krenulo se i sa drugim 
projektima, od kojih i otvaranja fi rmi, što 
je rezultiralo novim radnim mjestima, te 
izgradnjom bazenskog kompleksa, koji 
do sada nismo imali. 

Da bi učvrstili odnose i vezu 
sa dijasporom   ustanovili smo 

manifestaciju „Dani dijaspore“ koja se održava svake godine u zadnjoj sedmici jula mjeseca, kada veliki 
broj naših sugrađana iz inostranstva dolaze u rodni kraj. 

turizma i majevičkih proizvoda koji će 
biti zaštićeni. 

BH BUSINESS MAGAZINE:
  U javnosti  je s pažnjom popraćen 

čin solidarnosti koji ste iskazali 
davajući na poklon vatrogasno vozilo 
općini iz Hercegovine.

R. SAVIĆ:
 Kada je u pitanju opremljenost 

našeg vatrogasnog društva možemo 
biti zadovoljni sa vozilima i opremom 
kojom raspolaže, zahvaljujući 
vatrogasnom savezu Republike 
Srpske, kao i našem sugrađaninu 
iz dijaspore, gospodinu Kneževiću, 
koji je uložio lična  sredstva na 
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poboljšanju uslova rada teritorijalne 
vatrogasne jedinice Lopare. 

Tako smo stvorili preduslove 
da jedno vatrogasno vozilo 

dodijelimo opštini u kojoj je bio 
izražen nedostatka vatrogasnih 
sredstava, svjesni činjenice koliko 
je hercegovačko područje rizično po 
pitanju pojave požara. 

Dr. Rado Savić rođen je 1975. godine u Loparama. 
Studij medicine završio je 2001. godine u Beogradu. 
Od 2002. godine bio je radno angažovan u Domu zdravlja u Loparama, 

a početkom, 2008. godine ginekologiju kao specijalizaciju, završio je u 
Beogradu. 

Član je Srpske demokratske stranke od 2004. godine. 
Od 2004. do 2006. godine bio je odbornik u SO Lopare. 
Na općim izborima 2006. godine, kao kandidat SDS-a, izabran je za 

poslanika u NS RS. Član je glavnog odbora SDS-a i predsjednik Općinskog 
odbora u Loparama. Na lokalnim izborima, održanim krajem 2008. godine 
izabran je za načelnika općine Lopare, a povjerenje građana je potvrdio i 
2012., te 2016. godine. 

Dobitnik je brojnih nagrada i priznaja od kojih i nagrade „Kapetan Miša 
Anastasijević“ kao najuspješniji načelnik u regionu, te nagrade „MAK 2019“ 
za doprinos razvoju , dodijeljene na Kopaoniku. 

Oženjen je i otac jednog djeteta.    

BH BUSINESS MAGAZINE: 
Gospodine Savić, kakvu općinu 

Lopare vidite u dugoročnijem 
periodu?  

R. SAVIĆ:
 Imamo dobre potencijale za još 

veći razvoj. 
Svjesni smo prednosti kojima 

raspolažemo, a jedan od najvažnijih 
faktora su kvalitetni ljudi. 

Raduje nas činjenica da usvojene 
mjere populacione politike od 50 000 
KM na godišnjem nivou daju dobre 
rezultate. 

Želja nam je da Lopare budu 
opština u koji se dolazi i ostaje. 

Želimo smanjiti trend odlaska 
mladih sa ovih prostora. 

Svjesni smo da nije dovoljno 
da oni imaju samo posao i akcenat 
ćemo dati društvenoj nadogradnji, 
investirajući u kulturu, umjetnost i 
sport.

  U Loparama već niz godina  
djeluje amatersko pozorište koje 
postiže odlične rezultate, a ponosni 
i na rezultate koje ostvaruju 
odbojkaši. 

Ovo je pitomo područje ima 
bezbroj prednosti koje treba staviti 
u još veću funkciju, na zadovoljstvo 
naših građana. 
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